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Jaarverslag 2005 van de KNNV afdeling Amersfoort e.o. 
 
Bestuurlijke en andere activiteiten Landelijk bestuur 
Het landelijk bestuur heeft op basis van het jaarplan 2004 en het meerjarenplan 
2004-2008 een jaarplan 2005 geschreven. De afdelingen kunnen dit jaarplan 
gebruiken als inspiratiebron voor hun activiteiten. In het jaarplan zijn de drie 
kernactiviteiten uitgewerkt: natuurstudie, natuurbeleving en natuurbescherming. Voor 
wat betreft natuurstudie bedient het landelijk bestuur zich van de veldbiologische 
commissie die de afdelingen ondersteunt bij het verhogen van de kwaliteit van het 
veldbiologisch onderzoek (aanpak en rapportage). De KNNV neemt deel aan de 
Vereniging Onderzoek Flora en Fauna (VOFF). Het tweede kernpunt natuurbeleving 
wordt vooral vorm gegeven door de publieksacties. Voor 2005 was dat het 
tuinslakkenproject. Onze afdeling verspreidde de waarnemingskaarten, de 
raambiljetten en de jeugdkrantjes. De malacoloog Herman Roode werd door de 
Werkgroep Natuurlezingen Amersfoort uitgenodigd voor een lezing op 1 november 
2005. De natuurbeschermingscommissie ondersteunt de afdelingen bij 
natuurbeschermingsacties in hun gemeenten. Daarbij speelt het vaak om zaken in 
het kader van de Flora- en faunawet, ruimtelijke ordening etc. 
Het landelijk bestuur geeft periodiek een nieuwsbrief uit, die door onze secretaris 
zoveel mogelijk wordt verspreid.Tevens heeft de KNNV een promotieplan 2005-2008 
het licht doen zien. Naast een analyse van de sterke en zwakke punten van de 
KNNV wordt met elan een promotiestrategie gelanceerd.  
Ten opzichte van 2004 heeft er in 2005 een afname van het landelijk ledental plaats 
gevonden. Respectievelijk leden en huisgenootleden - 87 en -15. Het ledental is 
thans 7318 gewone leden en 1071 huisgenootleden. Totaal 8389 leden.  
 
Bestuurlijke, representatieve en andere activiteiten van de afdeling Amersfoort 
Onze afdeling telde in 2004 91 leden en 17 huisgenootleden en in 2005 
respectievelijk 89 en 17. O.a. ter stimulering van aanwas stelt het landelijk bestuur 
gratis een veldgids ter beschikking voor elk nieuw lid. 
Het bestuur van de afdeling bestond in 2005 uit: Gerrit Visscher, voorzitter. Willem 
van Dijk, secretaris. Gerard van Dijk, penningmeester en ledenadministratie. Henk 
Oosting, public-relations en webredacteur. Wout de Jong, redacteur Konvo. Alice van 
Hunnik, Leonoor van Muyden en Margreet ter Horst, natuurhistorische secretarissen. 
Eerst in 2006 zijn Alice, Leonoor, Margreet en Wout aftreedbaar. 
De Algemene vergadering van onze vereniging vond plaats op 21 april 2005. De 
teleurstellende vergadering van 2004 werd enigszins goed gemaakt met in ieder 
geval een goede opkomst. Het bestuur van de afdeling vergaderde in 2005 in totaal 5 
maal. Te weten: 24 januari, 24 maart, 25 mei, 12 augustus en 9 september. In 
augustus was dat ten huize van onze voorzitter Gerrit in Wijhe. Die vergadering werd 
gevolgd door een wandeling in de omgeving van Wijhe en het eten van 
pannenkoeken in een restaurant. 
 
Milieuvisiebijeenkomst 
Onze afdeling werd op 31 mei 2005 in de Milieuvisiebijeenkomst van de gemeente 
Leusden vertegenwoordigd door Willem. Diverse ideeën m.n. voor het buitengebied 
werden ingebracht. Ons lid Kees van Wegen werd met nog twee medeorganisatoren 
in het zonnetje gezet voor hun project "Struinen rond Achterveld". De drie heren 
verzorgen jaarlijks een bijzondere wandeling. Voorafgaande aan de vergadering 
vond er onder leiding van Willem  een rondleiding in de vlindertuin van landgoed 



 2 

klein Stoutenburg plaats. In het tuingebouw was door het Centrum Natuur en Milieu, 
Ruud de Man en Jan Kammeijer, een uitstekende foto-vlinderexpositie opgesteld. 
 
Landschapsontwikkelingsplan 
Op 22 augustus 2005 vond er een werkbijeenkomst over het uitvoeringsprogramma 
van het Landschapsontwikelingsplan Gelderse Vallei, cluster midden, in het 
gemeentehuis van Leusden, plaats. Zowel Gerrit Visscher als Willem van Dijk 
hadden inbreng in deze vergadering. 
 
Symposium 
Op 10 november was er in De Klaveet in Achterveld een symposium, genaamd: "De 
Grote Waarde van Kleine Landschapselementen". Zowel Gerit Visscher als Willem 
van Dijk namen hier aan deel. De zaal zat vol. 's Morgens waren er diverse 
prominente sprekers. 's Middags had Willem een taak voor wat betreft het rondleiden 
van een groep. 
 
Platform Duurzaam Leusden 
Op 29 november vergaderde het Platform Duurzaam Leusden in het gebouw van het 
Waterschap Vallei en Eem. Aan dat platform nemen organisaties deel die zich op 
een of andere vorm inzetten voor een duurzame wereld. Belangrijkste doel van het 
platform is elkaar informeren en stimuleren, o.a. door het organiseren van 
gezamenlijke activiteiten waarin een bepaald aspect van duurzaamheid centraal 
staat. Dat was op 29 november. In 2006 wordt het thema: water. Willem 
vertegenwoordigde de KNNV en bracht het project "Waterbeestjes", de publieksactie 
van de KNNV in 2006, in. 
 
Archief 
Ingevolge een in gang gezette actie van ons bestuurslid Wout de Jong is middels het 
ondertekenen (in 2006)  van een beheersovereenkomst nummer 0232, ons KNNV-
archief 1885-2004 ondergebracht bij het Archief Eemland. Een niet onbelangrijke 
onderneming. Ons archief is nu voor de toekomst veilig gesteld en toch voor een 
ieder te raadplegen. 
 
Het inventarisatieproject Stoutenburg  
Dit project wordt door een vaste kern toegejuicht. De band tussen leden van die 
kerngroep is aangetrokken. Op zaterdag 12 maart vond in De Schaapskooi een 
doorstart plaats. Die bijeenkomst werd door 11 mensen bezocht. In het gebied 
werden een aantal uitstekende excursies verzorgd die ieder voor zich ingeleid 
werden door de coördinator van een werkgroep. De excursies werden goed bezocht. 
De andere excursies daarentegen mochten zich in minder mate in aandacht 
verheugen tot teleurstelling van het natuurhistorisch secretariaat die daar veel 
energie en tijd in stak. De drie secretarissen geven in 2006 het stokje over. De 
afdeling en het bestuur zijn hen veel dank verschuldigd!! 
 
De konvo 
kwam dit jaar weer vier maal voor de aanvang der seizoenen uit. Van concurrentie 
met de website is geen sprake. Vooral voor mensen die wat in de hand willen 
houden is het een leuk, aansprekend blad met een goede inhoud en van een 
verrassende eenvoud. Ook de steeds terugkerende groene agenda geeft mensen de 
mogelijkheid zich snel op de hoogte te stellen. 



 3 

Website 
Sinds medio april 2005 is de website in de lucht. Met veel verve houden Henk als 
redacteur en Rogier als webmaster de zaken bij. De site geeft informatie over 
bestuurlijke zaken, maar interessanter nog over activiteiten, projecten en 
waarnemingen. Vele prachtige foto's sieren de site op. 
 
P.r. 
In het kader van een open dag van het Utrechts Landschap werd boswachter Jos 
Koopmans op 21 mei 2005 geassisteerd. Op het open terrein werd een standje 
ingericht en werd de KNNV gepresenteerd. In het veld waren Jenny Huijskens en 
Hans Meulenbelt om mensen te vertellen over de aanwezige plantensoorten en het 
landschap. Willem bemande de stand van waaruit in de vijver door de jeugd 
waterbeestjes konden worden gevangen en gedetermineerd. 
Een vorm van p.r. is ook de jaarlijks terugkerende landelijke natuurwerkdag op Groot 
Zandbrink. Zowel door Henk, als Gerard, Kees van Wegen, Willem en anderen werd 
een stuk heide van opschot van dennen ontdaan en werden wat stukjes heide 
geplagd. 
 
Lezingen 
Met het IVN en de Vogelwacht Utrecht zit de KNNV in de Werkgroep Natuurlezingen 
Amersfoort. Willem vertegenwoordigt de KNNV. In 2005 werden 5 lezingen verzorgd. 
Alle lezingen vonden plaats in het Centrum voor Natuur en Milieu De Schothorst te 
Amersfoort. De lezingen zijn gratis en worden door variërend 20 tot 60 mensen 
bezocht.  
- Op 10 januari verzorgde J.W.Broekema een lezing met de titel: De walvisvangst 
voorbij. Broekema werkt bij de Vereniging Zoogdierkunde,  - bescherming (VZZ). Alle 
in Nederland in het wild voorkomende zeezoogdieren liet hij middels een boeiende 
power-point- presentatie de revue passeren. 
- De aanvankelijk geplande lezing van Frans ter Maten, directeur van 
Landschapsbeheer Utrecht, kon door toen niet voorziene omstandigheden geen 
doorgang vinden. In zijn plaats kwam Henk Lugtmeijer, directeur-rentmeester van het 
Utrechts Landschap. Vastgesteld kan worden dat in Oostbroek collegialiteit heerst. 
Henk schetste in een boeiend betoog verleden, heden en toekomst van het U.L. De 
toekomst vooral in de context van de ontwikkeling van de Ecologische Hoofdstructuur 
in de provincie Utrecht. U.L. speelt een grote rol bij de verwerving van 
natuurgronden. Vooral nu grote gebieden zoals de vliegbasis Soesterberg en 
gebieden waar verzorgingsinstellingen stonden, worden afgestoten. Ook is het U.L. 
nu cultuur-historisch erfgoed, m.n. 22 molens in de provincie, rijker. 
- Op 4 april was er een lezing van Herman van den Bijtel over de Roofvogels in 
Nederland. Een dergelijke lezing door Herman staat voor kwaliteit en werd dan ook 
door veel mensen beluisterd.  
- Op 6 september verzorgde Renée van Assema, ons lid en ecoloog bij de gemeente 
Amersfoort een uitstekende lezing over De geschiedenis van het landschap. Zij deed 
dit in het kader van een project.  
- Zo ook Zomer Bruijn op 4 oktober: Vleermuizen in de hoofdrol. Zomer verraste ons 
tot slot weer met een prachtige van zijn hand vervaardigd film over een kolonie 
Rosse vleermuizen.  
- Tot slot in het kader van het slakkenjaar van de KNNV een lezing van Herman 
Roode uit Alkmaar. Boeiende vertelling waarin veel liefde en deskundigheid naar 
voren kwam voor deze onbekende, soms onbeminde, doch zeer interessante 
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diergroep. 
- Rond het Franciscusfeest op 4 oktober werd door het Franciscaans Milieuproject 
een lezing georganiseerd die gehouden werd door ons lid Kees Both over het thema: 
Leven met natuur: natuurwaarden, natuurbeleving en religie. 
 
 
Achterveld, april 2006 
Willem van Dijk 
secretaris 


